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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

14. februar 2022  

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 31 (Alm. del) af 8. 

november 2021 stillet efter ønske fra Preben Bang Henriksen (V) 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse størrelsen af omsætningen i 2019, 2020 og 2021 hos 
Kammeradvokaten fra de selskaber/virksomheder, som staten helt eller delvist 
ejer? Kan ministeren bekræfte, at omsætningen med disse selskaber fortsat ikke 
er inkluderet i de officielle tal for statens brug af Kammeradvokaten? Kan 
Ministeren herudover bekræfte, at den opgørelse (over statslige selskabers 
omsætning med Kammeradvokaten), der fremgår af svaret på FIU alm. del - 
spørgsmål 6 (2019-20) udelukkende stammer fra tal fra Kammeradvokaten, og 
således ikke fra staten/statens selskaber? Vil ministeren samtidig oplyse, om 
Kammeradvokaten har været konsulteret før ministerens besvarelse af spørgsmå-
let til Folketinget? 

Svar 

Størrelsen af omsætningen hos Kammeradvokaten fra de selskaber/virksomheder, 

som staten helt eller delvist ejer fremgår nedenfor af tabel 1.  

Jeg kan bekræfte, at omsætningen for de af staten helt eller delvist ejede selskaber 

ikke indgår i den officielle opgørelse over statens forbrug af Kammeradvokaten, 

ligesom jeg svarede spørgeren på det tilsvarende spørgsmål 6 fra Finansudvalget 

(Alm. del, 2019-20).  

Tabel 1 

Statens helt eller delvist ejede selskabers omsætning med Kammeradvokaten 2019-2021, kr. (2021-

priser) 

 2019 2020 1. nov. 2021 

Samlet forbrug 30.704.898 41.255.270 29.554.468 

 

 
Anm.: Beløbene afviger fra besvarelse af REU spm. 1620 grundet PL21-reguleringen i nærværende svar. 

Omsætningstallene er baseret på selskaber, som er helt eller delvist ejede af staten pr. 27. januar 2021, der 

fremgår af Finansministeriets hjemmeside   Organisering af statens selskaber (fm.dk)    

Kilde: Kammeradvokatens sagsoversigter 

 

Offentligt
FIU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 31

Finansudvalget 2021-22

https://fm.dk/arbejdsomraader/statens-selskaber/organisering/
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Svaret på FIU spørgsmål 6 (2019-2020) redegør for omsætningen fra selskaber 

(herunder offentlige virksomheder) ejet helt eller delvist af staten og andre offent-

lige organer, der har tilsluttet sig Kammeradvokataftalen. Det kan bekræftes, at 

opgørelsen over omsætningen fra selskaber, der har tilsluttet sig Kammeradvokat-

aftalen alene er baseret på en særskilt opgørelse, der indgår i de sagsoversigter, 

som Økonomistyrelsen modtager fra Kammeradvokaten. 

Kammeradvokaten har ikke været konsulteret i forbindelse med besvarelsen.  

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 
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